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V září jsme měli tu čest v naší knihovně přivítat nejen ilustrátora dětských knih, ale zejména skvělého   

baviče, pana  Adolfa Dudka. Pro dě. ze školky si připravil představení  „Pohádkové kreslení“, ve kterém 

dětem netradiční formou představil klasické české pohádky. Žáci školy byli v zábavné show „Malování 

pro dě.“ seznámeni s prací ilustrátora od počáteční inspirace až po vznik celé knihy. Obě představení 

byla plná energie a humoru, ak.vně se do dění zapojovaly nejen dě., ale i všechny paní učitelky. Jelikož 

má pan Dudek představení pro různé věkové skupiny, doufáme, že  ho budeme moci u nás přivítat            

i v budoucnu, aby si jeho nevšední humor mohl užít každý z vás.  
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Centrum sociální pomoci Litoměřice,p.o. a Domov Na Svobodě 

Vás zvou 31.10.2022 na podzimní akci Dýňování (viz. plakát)           

a zároveň na Den otevřených dveří.                                            

Pokud budete mít zájem nás navš:vit, kontaktujte nás           

prosím předem na tel. čísle 733398843. 

V KNIHOVNĚ PROBĚHL WORKSHOP NA     

TÉMA „LÍČENÍ A PÉČE O ZRALOU PLEŤ“ 

Knihovna v září nemyslela jen na dě., ale také na naše 

dámy. Přichystala pro ně přednášku a workshop s Da-

nou Beranovou na téma „Líčení a péče o zralou pleť“, 

během které měly možnost nechat si udělat make-up 

od opravdové profesionálky. Paní Beranová má to.ž 

dlouholeté zkušenos. jako stylistka a vizážistka. Pro 

renomované časopisy vytváří módní fashion, proměny 

čtenářek, focení celebrit aj.  

Naše dámy si dopoledne 

užily a odcházely spokoje-

né. S Danou Beranovou 

jsme se nesetkali naposle-

dy, ale v budoucnu jí opět 

přivítáme v naší knihovně, 

tentokrát na téma o osob-

ním stylu „Styl je věčný, 

za:mco móda pomíjí“. 

VÝMĚNA DRŽÁKŮ NA SÁČKY 

Aby nám obec již „nezdobily“            

poletující  igelitové šály, dochází               

k výměně držáků sáčků na psí      

exkrementy. Držáky na role  budou 

nahrazeny držáky na odtrhující      

se sáčky. Postupně dojde  k jejich   

obměně po obou obcích. O  výrobu 

se postaral  pan Tomáš Gajdoš. 

REVITALIZACE NÁDRŽE SE ODKLÁDÁ 

Dlouho avizovaná revitalizace nádrže  v Čížkovicích se odkládá.    

Na konci července původně vybraný dodavatel společnost TRANS-

REGION-STAV s.r.o. odstoupil od uzavřené smlouvy. Důvodem byla  

nestabilní ekonomická situace společnos., která byla způsobena 

razantním zvýšení všech vstupů, zejména cen materiálů a práce. 

Došlo k vypsání nového výběrového řízení, do kterého poslala  

cenovou nabídku pouze jedna firma. Ta ovšem nesplňovala         

požadované reference, a tak rozhodlo zastupitelstvo o zrušení    

zadávacího řízení. Nyní bude záležet na novém zastupitelstvu,  

jestli tuto akci zrealizuje. 

ZAPOČALY PRÁCE NA MULTIFUNKČNÍM HŘIŠTI 

Zastupitelstvo obce rozhodlo, že z původního záměru bude vybu-

dováno pouze víceúčelové hřiště. Do zadávacího řízení, které se 

uskutečnilo v podlimitním režimu, se přihlásilo celkem 7 firem. 

Hodno:cím kritériem byla nabídková cena. S cenou 7 939 306,87 

Kč bez DPH byla vybrána firma SWIETELSKY stavební s.r.o.  Práce 

již započaly. Dílo by mělo být předáno na jaře příš:ho roku. 

Andrea Skružná 
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Sandra Formánková 

Rozloučení s  prázdninami 
Prázdniny se chýlily ke konci, a abychom tento nemilý čas dětem přeci jen trošku      

zpříjemnili, připravili jsme nejen pro ně, ale i dospělé „rozloučení s prázdninami“. Akce 

se uskutečnila poslední prázdninový víkend. Původně byl program plánován na sobotu, 

ale vzhledem k nepřízni  počasí jsme  byli donuceni celou akci přeložit. Štěstí při nás 

stálo, jelikož  animátor a skákací hrady mohli dorazit hned druhý den. Počasí nám          

v neděli již vyšlo a nic nám nebránilo užít si krásné odpoledne. Pro dě. byla připravena 

různorodá stanoviště, kde plnily rozmanité úkoly (dělaly bubliny, střílely lukem, hledaly poklad,  závodily na bungee runningu, 

atd..). S obsluhou těchto stanovišť nám zase pomohly členky z VTK Čížkovice, kterým moc děkujeme. Velkou zábavou pro dě. 

byly nafukovací atrakce, které stoprocentně využily.  K dispozici měly dvě obří skluzavky, překážkovou dráhu, Spongebobův svět 

a fotbalové hřiště s velkými nafukovacími míči a bumper bally. Nedílnou součás: celého odpoledne byl klaun, kouzelník       

a moderátor Cucíno, který dokázal pobavit nejen dě., ale i dospělé. Cucíno s dětmi kouzlil, dělal bubliny, tancoval, z balonků    

tvořil zvířátka a nakonec pro dě.  připravil i cukrovou vatu.  O skvělé občerstvení a obsluhu se opět postaral pan  Jan Bareš,     

kterému :mto moc děkujeme.  
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Sandra Formánková 

VOLBY DO ZASTUPITELSTEV OBCÍ  

Ve dnech 23.  a 24. září 2022 se  konaly volby do         

zastupitelstev obcí. V naší obci byl celkový počet voličů 

1173, z čehož přišlo k volbám 555 obyvatel Čížkovic. 

Celková účast  tedy byla 47,31%. Volby se poprvé       

konaly v nově zrekonstruované knihovně, která je    

umístěna v přízemí našeho úřadu,  a proto jsme se     

setkali s velkou chválou, že i . méně pohybliví si         

spokojeně odvolili. V letošním roce jsme se setkali     

během průběhu voleb s  kontrolou  z Krajského úřadu 

Ústeckého kraje. Kontrola se zaměřila na doklady,     

které jsou k volbám potřebné, a vybavení volební      

místnos.. Kontrolou jsme prošli  v naprostém pořádku. 

Členové zastupitelstva jsou zvoleni. V ustavujícím      

zastupitelstvu se rozhodne, kdo bude stát v čele naší 

obce. Všem voličům :mto děkujeme za  účast při volbách. Budeme se těšit při dalších volbách, a to konkrétně při volbě       

prezidenta republiky.  Volba prezidenta České republiky je naplánovaná na 13. a 14. ledna 2023. 

Jméno, příjmení Počet 

hlasů 
Volební strana 

Mgr. Andrea Skružná 259 Čížkovice 2022 

Stanislav Suchý 220 Čížkovice 2022 

Jindřich Sviták 215 Čížkovice 2022 

Mgr.Bc. Martina            
Pochobradská Týlová 

207 Čížkovice 2022 

Bc. Anna Krugová 202 Čížkovice 2022 

Ing. Monika Žemlová 174 Čížkovice 2022 

Luboš Oszvald 171 Čížkovice 2022 

Zděnka Enochová 151 Nezávislí občané 

Milan Svojše 139 Nezávislí občané 

Jaroslav Jelínek 137 Nezávislí občané 

Luboš Trestr 137 Nezávislí občané 

Mgr. Michal Koždoň, MBA 163 Společně pro Čížkovice a Želechovice 

Milan Koždoň 142 Společně pro Čížkovice a Želechovice 

David Machata 116 Společně pro Čížkovice a Želechovice 

Pavel Sečkár 77 Sousedé 

TAJEMNÁ KOMNATA 

Všichni dobrodruzi a lovci pokladů měli v srpnu  

možnost navš:vit úplně poprvé tajemnou komnatu, 

která se ukrývá v budově našeho úřadu.  Aby se  

dveře komnaty otevřely, bylo potřeba nejprve       

pomocí křížovky vyluš.t tajenku. Otázky k ní byly 

rozmístěné po celé obci. Úspěšní luš.telé pak      

navš:vili tajemnou komnatu a jeden kousek z jejího 

pokladu si mohli odnést domů.  Ti z vás, kteří letos 

této možnos. nevyužili, nezoufejte. I v příš:m roce  

vám tajemná komnata opět na omezenou dobu   

otevře své dveře. 

Milan Svojše 
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 Uteklo to jako voda... 

Byl listopad roku 1981 a já jsem se ocitl 

v ředitelně čížkovické školy před paní ředitelkou 

Heiderovou jako dvaadvace.letý uchazeč o volné 

místo učitele poslaný školským odborem ONV. Ze 

zdejšího učitelského sboru tehdy odcházela jedna 

z paní učitelek na mateřskou dovolenou. 

Dostal jsem druhou třídu, dnes jsou z mých prvních žáčků již vážené dámy a vážení 

pánové, kteří se blíží padesátému roku svého života.  

V Čížkovicích jsem měl být jen do konce roku, pak jsem měl přecházet do Třebenic. Mezi:m jsem se ale oženil, čekali jsme prvního 

potomka a nastal problém s bydlením. Zareagoval tehdejší MNV a ve spolupráci s ČCV mi přidělili byt na sídliš.. Tak jsem se stal 

roku 1982 zdejším občanem, dlouho chápaným jako „náplava“. Postupně jsme se já s Čížkovicemi a Čížkovice se mnou sžívali,         

a nakonec jsem zde prožil celý pracovně ak.vní život až do nynější těsně předdůchodové doby.  

Dva roky poté, co jsem nastoupil do čížkovické školy, se uskutečnila 

oslava 50 let trvání budovy české školy, kterou připravil sbor školy 

s ředitelkou za významného přispění čížkovického rodáka pana Jiřího 

Kohouta. Na hlavním dnu setkání rodáků se zúčastnil i tehdy osmdesá-

.letý pan ředitel Chramosta, který byl u stavby této budovy a otevíral    

ji jako novou českou školu.  

Jak tehdy vypadala naše škola? Budova šedá se žlutými kachličkami byla 

méně zarostlá stromy a více na svém místě vyčnívala. Když jste se dívali 

zepředu, levá část byla skoro stejná, ale napravo byla zahrada- sad, ani 

památky po tělocvičně. Zadní trakt školního dvora byl zatravněný           

a tam, kde je dnes pergola u volejbalového hřiště, byl plot, za nímž se čas od času objevila skupina vojáků (tzv. vojenské cvičení)     

a my jsme ve škole věděli, že nám dva dny nepůjde telefon, jelikož vojáci v bunkru potřebovali spojení... 

Vchodové dveře jsou stále stejné, ale vnitřek se v některých částech proměnil. Napravo, kde máme dnes spisovnu, byla ředitelna 

školy, nalevo šatna. Hned vedle ředitelny byly dveře do větší místnos., kterou jsme používali jako tělocvičnu (dnešní chodba do 

tělocvičny, skládky a WC). Z této místnos. se vcházelo do třídy, která se stavebně nezměnila (dnešní školní družina). 

Napro. byla šatna a za ní místnost pro 

školní družinu, ta prý vznikla zbouráním 

přepážky mezi pokoji původně bytu pro 

ředitele. Dnes je zde počítačová    učebna.  

V přízemí je ještě jedna místnost - 

dnešní ředitelna. Dříve zde byla 

jídelna pro školáky a také zde byla 

jediná školní - tehdy černobílá – 

televize. 

Schody vedly jednak dolů, do sklepa s kotelnou a uhelnou, na druhé straně s nepoužívanými sklepními 

místnostmi (dnešní šatny). Nahoru se vcházelo do prvního patra. Tam byly třídy stejně jako dnes, napravo 

se však šlo do kabinetu (dnešní sborovna) a v druhém rohu se vcházelo na  dřevěné schodiště na půdu.  

V téhle krásné venkovské škole jsem učil až do roku 1985, kdy jsem si šel dodělat vzdělání pro 

obor učitelství na PF Ús: nad Labem. Během pě. let studia jsem byl se 

školou ve spojení, jezdil jsem kupř. jako vychovatel na školy v přírodě. 

V roce 1988 ukončila své působení ve funkci ředitelky p. Hana Heidero-

vá a nastoupila jako ředitelka p. Drahomíra Kubíčková. Počty dě: byly 

tehdy – na dnešní poměry - ohromné. Pamatuji si čísla v mých tehdej-

ších třídách- 27, 39, 37, 35 dě:. Čtyři třídy tak dávaly dohromady průměrně 120 dě: ve škole.    

Po absolvování školy jsem nastoupil zpět na zdejší školu, a když odcházela do důchodu p. D. Kubíčková, přihlásil jsem se do     

konkurzu na ředitele, kterým jsem byl jmenován v červenci 1991. Od té chvíle se mi stala čížkovická škola osudem. Když jsem na 

začátku pročítal kroniku, zdálo se mi, že 25 let, které zde strávil ředitel Boček (1945-1970), je neskutečná doba. Teď se ohlížím       

a mých 31 let ve funkci ředitele mi připadá jako chvilka. 
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Co všechno se ve škole za tu dobu proměnilo? Bylo toho dost, ale chci v prvé řadě říci, že je to velkou měrou zásluha obce, která 

změny ve škole byla ochotna financovat, tedy každého zastupitele, který školu svými hlasy podporoval. Ředitel školy může mít 

sebelepší vize, pokud ale obec není ochotna tyto vize a náměty realizovat a věnovat pro rozvoj školy prostředky, zůstává všechno 

na úrovni plánů. Neberte tedy následující řádky jako moje chlubení se, ale jako prostý přehled změn, který se udál za dobu mého 

působení ve zdejší škole. 

První věc, která byla potřeba a která se realizovala, byla zpevněná plocha za školou, kterou tehdy pomohla vybudovat ČCV     

dodávkou betonu. Za školou byl sice trávník, ale pro pohybovou činnost dě: byl nevhodný, protože se nikterak zvlášť neudržoval. 

Asi zásadní pro první dobu rozvoje školy bylo to, že se investovala nemalá částka do vybudování tělocvičny těsně navázané na  

budovu školy. Zmizel sice sad a velká plocha trávníku, ale škola od té doby měla možnost komfortní výuky tělesné výchovy i   

prostor k pořádání výukových akcí. Tehdy také došlo k prvnímu většímu zásahu do přízemí školy, kdy z prostorů malé tělocvičny 

vznikla průchozí chodba do nové tělocvičny a sociální zařízení včetně malých školních skladů. Na boku školy byl proveden průraz   

a po několika schodech jste mohli suchou nohou vstoupit do atria tělocvičny. Tělocvičnu otevíral v prosinci 1995 tehdejší starosta 

p. Simeon Kimmer spolu se zastupiteli. To, co bylo snem mnoha generací čížkovických občanů, se tak naplnilo. S vybudováním  

tělocvičny souvisela i změna vytápění školy a uvolnění sklepních prostorů. 

V tu dobu jsme už měli v prostorách tehdejší jídelny školy šatnu. Dě. se chodily stravovat nejprve do prvního patra budovy     

obecního úřadu, kde byla po určitý čas umístěna školní družina (po zrušení druhé MŠ). Protože se však spolu s Diagnos.ckým    

ústavem Čížkovice  připravoval projekt speciálních tříd v naší škole, bylo potřeba na tyto třídy prostory. Začal jsem tedy uvažovat o 

možnos. průchozí šatny ve sklepních prostorách a navrhl zastupitelstvu toto řešení. Šatny byly vybudovány v tehdy nevyužitých 

sklepních kójích a jsou zde dodnes.  

Netrvalo to dlouho a tehdejší trend se projevil i v naší obci – pod jedno ředitelství byla spojena základní škola, speciální třídy,    

mateřská škola a školní jídelna. Celá věc proběhla bez problémů, jako vedoucí pracovaly v MŠ a ŠJ zkušené pracovnice- p. Alena 

Svobodová a p. Jana Jelínková. Sloučení se tak uskutečnilo na bázi především administra.vní práce a vedení, v činnos. byla    

oběma pracoviš:m ponechána značná autonomie, aby bylo možno zachovat specifika práce s dětmi i odbornost stravování. 

Jedním z fenoménů té doby byly školy v přírodě. Snažil jsem se vybírat tak, aby  dě. prožily především zdejší nevlídné prostředí 

podzimních mlh a zplodin v nich někde na horách nebo na zdravém vzduchu. Protože se ovzduší mávnu:m proutku po roce 1989 

určitě nezměnilo, pokračovali jsme v nich až do roku 1997. Po celou dobu jsem jejich financování dojednával se zastupitelstvem 

tak, aby rodinám dě: nezasahovaly příliš tvrdě do rozpočtů. Obec poskytovala prostředky na plnou úhradu pobytu za minimálního 

přispění rodičů. V roce 1997 se konala poslední. Ovzduší v té 

době bylo mnohem příznivější, začaly postupně pla.t tvrdé 

normy pro podniky v okolí a dalo se zde normálně žít. Obec 

ročně věnovala na tuto ak.vitu postupně od 100 000 Kč až po 

asi 280 000 Kč v posledním roce.  

V souvislos. s touto ak.vitou chci zmínit jednu „legendární“ 

osobu, která byla se školami v přírodě neodmyslitelně spjata –

Jiřina Vacatová (na fotce první zleva). Paní, která až do posled-

ních roků svého života (dožila se 80 let) jezdila na školy 

v přírodě s naší školou i okolními školami a byla pro dě. 

v každé chvíli pobytu „chápající a milující babičkou“. 

Oslavy postavení školní budovy pokračují s odstupem každých pě. let až 

doposud. Škola obvykle připravila velkou výstavu spojenou s historií vyu-

čování a současným stavem i ak.vitami. Na fotografii ze 70. výročí školy 

jsou zachyceny zleva p. J. Káninská, učitelka, a ředitelky od roku 1970 -   

p. D. Kubíčková, p. B. Rysková a p. H. Heiderová. 

Sedmdesátka školy 

znamenala otevření 

dvou větších tříd,  

jedné menší míst-

nos. a kabinetu v nově zrekonstruovaném podkroví školy. Škola tak získala 

dvě  plnohodnotné třídy a dvě místnos. provozní a pro zájmové činnos.. 
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Dalším výrazným rysem činnos. školy pro veřejnost byly školní akademie. Původní malé       

vystoupení ke Dni matek jsme postupně zvětšovali tak, 

aby pro rodiče mohly vystoupit všechny dě. ze ZŠ i MŠ. 

Protože některé dě. jsou trémisty, začali jsme            

produkovat kolek.vní vystoupení tříd. V roce 2008 při 

oslavě 75 let školní budovy nás napadlo pozvat            

hosta z řad populárních herců nebo zpěváků. První volba 

padla na herečku paní Ivanu Andrlovou a herce Jana 

Čenského a písničku ze známé pohádky Princové jsou na draka - Dělání. 

A pak už to šlo po určitou dobu pravidelně s hostem- naše dě. tak stály na jeviš. postupně s Pavlem Trávníčkem, Stanislavem 

Hložkem, Evou Pilarovou, Josefem Lauferem, Jiřím Štědroněm, Evou Hruškovou, Jiřím Schmitzerem, Zdeňkem Srstkou a dalšími. 

Bohužel pravidelnost těchto akademií narušila pandemie Covid-19. Věříme však, že v roce 2023 oslavíme devadesátku školy v plné 

parádě a k akademiím se vrá:me. Byly mezi rodiči i ostatními občany naší obce oblíbené- poslední vystoupení jsme už prováděli 

jednou dopoledne a jednou odpoledne, protože kapacita 

našeho sálu nestačila, aby uspokojila všechny, kdo akademii 

chtěli vidět. 

Když se ohlédnu z hlediska vybavení školy, dá se říci, že se 

postupně proměnila v moderní ins.tuci, která je vybavena 

mnohdy nadstandardně- ve všech třídách jsou interak.vní 

tabule, které se používají v běžné výuce, nikoliv jako raritní 

pomůcka, na kterou se dostane třída párkrát za měsíc. Škola 

má počítačovou učebnu s 24 žákovskými stanicemi. Vyměnil 

se kompletně nábytek školy včetně původních vestavěných 

skříní, vyměnily se v celé budově dveře, škola se průběžně 

vybavuje tělocvičnými pomůckami. 

Co je jako úkol ještě přede mnou? Tak trochu zjišťujeme, že 

řada dě:, ačkoliv jsou z vesnice, začíná mít dost daleko 

k přírodě.    Proto ve spolupráci s obcí připravujeme úpravu 

přední čás. školního pozemku tak, aby mohly být dě. samy 

účastny na pěstování a starání se o pozemek školy a aby si 

mohly v praxi vyzkoušet takové činnos.. 

Přes čtyřicet let na jednom místě. Na místě, které mi 

bude za pár let v důchodu určitě chybět, pravidelnost                   

a každodennost  práce, ale hlavně setkávání se 

s dětmi ve škole. Celý svůj profesní život jsem          

přemýšlel, co je pro toto povolání to nejdůležitější.    

Já osobně si myslím, že to je prosté- člověk musí mít 

rád děT, musí se umět s nimi radovat i prožívat jejich 

bolístky, musí však taky při vší potřebě autority být 

s nimi kamarád. Učitel určitě musí zvýšit občas hlas, 

občas říct nepříjemnou pravdu, dítě ale musí cíTt,       

že to bylo „za něco“, nikoliv proto, že by ho učitel     

neměl rád. To děT dovedou vnímat hodně citlivě.         

A proto můžu říci, že — až půjdu do důchodu - mi         

nebude chybět „papírování“ administraTvy školy,     

zařizování, přemýšlení, zda jsem na něco nezapomněl, 

ale právě tenhle kontakt s dětmi. Činnost, kterou když 

děláte rádi, tak vás ohromně nabíjí. 

OBNOVA ZELENĚ V AREÁLU ŠKOLY 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Projektovou dokumentaci na obnovu zahrady v areálu školy 

zpracovala firma Gabriel s.r.o. Zadáním bylo zhodno.t současný 

stav zeleně a navrhnout vhodná pěstební opatření. Prostor    

školní zahrady je v současné době hojně využíván k volnočaso-

vým ak.vitám žáků. Proto byl velký důraz kladen na bezpečnost 

a zdravotní stav stávajících dřevin.  Návrh zahrady vycházel    

nejen z požadavků zadavatele, ale i z připomínek pedagogického 

sboru.  Výsledkem je koncepční řešení, které poskytuje dostatek 

prostoru a využi: pro dě. ze školy. Součás: obnovy bude   

zejména odstranění stromů a keřů, které jsou provozně           

nebezpečné nebo mají snížený zdravotní stav, výsadba nových 

stromů a okrasných záhonů. Zahrada bude dále doplněna      

eduka.vními a herními prvky, vyvýšenými záhony a mobiliářem.    

Zhotovitelem bude firma Grüner s.r.o. Andrea Skružná 
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Michaela Suchá 

Je tu září a s ním další školní rok. Do naší školky přišla spousta nových kamarádů a my už se těšíme na společné zážitky. Věřím,    

že letos nám bude štěs: přát a my budeme moci uskutečnit všechny plány, akce a zajímavos., které pro dě. připravujeme.    

Nechtěla bych všechny informace vyzrazovat hned na začátku školního roku, protože v překvapení bývá velké kouzlo, ale malinko 

vás seznámím, na co se mohou naši nejmenší a jejich rodiče těšit. 

Samozřejmě nás navš:ví různé divadelní spolky, začaruje nás kouzelník, přijde Čert a Mikuláš, obdaruje nás Ježíšek,         

staneme se muzikanty a cvičitelka se psem nám předvedou, co se pes zvládne naučit. Také nás čeká první ročník                

„Dýňování ve školce“, kde se dě. i jejich rodiče zapojí do výroby podzimní dekorace na zahradu MŠ. Všechny akce budeme      

dokumentovat, abychom i vás mohli seznámit s :m, co jsme prožili. 

O co se s vámi můžeme podělit už nyní? 

 

Navš:vili nás také „Dravci“, milá paní chovatelka nás seznámila se sovou pálenou, orlem skalním, sovou sněžnou, 

poštolkou obecnou atd. Žádné z dě: nepohrdlo pohlazením těchto krásných zvířat a někomu se poštěs.lo si odnést 

peří od sovy sněžné (pro fanouška Harryho Po_era velké štěs:). Přálo nám počasí a tak jsme si toto krásné                  

dopoledne velmi užili. 

Během září jsme byli pozváni p. Skružnou do obecní knihovny, kde nás rozveselil, až jsme se za břicha popadali,              

pan Adolf Dudek v „Zábavném kreslení“. Je to výborný ilustrátor, to jsme věděli, ale že je tak energický a v.pný člověk,             

jsme netušili. Všem doporučuji navš:vit jeho představení, nebudete litovat. Obecnímu úřadu děkujeme za zprostředkování      

této krásné akce a těšíme se na další spolupráci. 
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PRVNÍ DEN ŠKOLNÍHO ROKU 2022-2023 

První školní den je a byl velkým okamžikem pro každého z nás.                

I před naší základní školou se 1. září ráno začali scházet rodiče 

s budoucími prvňáčky. První třídu v letošním školním roce bude       

navštěvovat 13 žáků, které v aule budovy přivítal ředitel školy          

Mgr. Arnošt Waschta se všemi pracovníky. Představil pedagogický 

sbor, vychovatelku školní družiny a popřál rodičům i dětem úspěšný      

a „zdravý“ školní rok 2022/2023.   Poté se prvňáčci i se svými rodiči 

přesunuli do třídy, kterou bude učit Mgr. Věra Černá. První školní       

den nebývá příliš dlouhý a proto po základním seznámení, předání   

důležitých informací a prohlédnu: si pomůcek, které dě. dostaly        

na přivítanou, následovalo závěrečné fotografování jednotlivců. 

Přejeme si, aby úsměv a radost, s kterou dě. do školy nastoupili, vydr-

žely po celou dobu docházky do naší základní školy.  

 TURISTIKA PO OKOLÍ 
Hned druhý školní den se vydala 2. a 3. třída pěšky do Lovosic. 

Cílem byl lesopark Osmička, kde žáci posvačili a hlavně si               

pohráli na dětském hřiš.. Poté byla zasloužená zmrzlina 

v kavárně Zámeček a „výšlap“ na vyhlídku. Domů už se jelo 

vláčkem. Také 4. a 5. třída začala nový školní rok turis.kou a 

sportem. Žáci se vydali „po svých“ směr rybníček na hřiště 

v Želechovicích, odsud na fotbalové hřiště v Čížkovicích a výlet 

zakončili na školním hřiš.. Na hřiš:ch si ve smíšených                

družstvech trénovali skok přes švihadlo, běh i práci s míčem.  

Oba výlety si všichni žáci užili a dle jejich slov se těší na další. 

MALOVÁNÍ DĚTEM 

V úterý 6. září se naši žáci vydali do místní knihovny. Čekala je v ní to.ž netradiční show s malířem Adolfem Dudkem.  Během  to-

hoto představení, které bylo opravdu netradiční, se žáci dozvěděli, kdo je ilustrátor, čím ilustruje a hlavně jim bylo dokázáno, 

že opravdu každý umí malovat! 
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HOLA, HOLA – ZOO VOLÁ 
2., 4. a 5. třída se vydala 21. září na výlet.   

Využili jsme hromadné dopravy a vyrazili 

do ZOO. Žáci dostali na začátku pracovní listy 

s úkoly a mapu ZOO, podle které získávali 

správné odpovědi. Potrénovali si nejen       

orientaci v mapě, ale také schopnost          

spolupráce ve skupinách. Byli nesmírně      

šikovní a dostali pochvalu za pomoc mezi  

třídami navzájem. Počasí opět přálo, tak byla 

vidět většina zvířat. A to důležité?                 

Vrá.li jsme se všichni a brzy budeme   

„výle.t“ zas  :-) 

Mar.na Pochobradská Týlová 

ZÁBAVNÝ AREÁL ZÁKLADNÍ ŠKOLY 

Naše základní škola přivítala své žáky po hlavních        

prázdninách vesele, barevně a hravě. Během dnů     

volna vzniklo ve školním areálu malované hřiště a    

přibyly herní prvky. Malované hřiště je v zásadě        

nenáročné na údržbu, stačilo využít stávajících ploch a 

namalováním herních prvků jim dalo funkci navíc. Dě. 

zde naleznou skákací panáky, twister, abecedu, 

piškvorky, opičí dráhu aj. K trénování hodu na cíl slouží 

terče z veselých plechovek.  Velké díky patří autorce 

této akce, paní    učitelce Lupínkové. Díky ní přinesou 

vytvořené ak.vity žákům školy, ale také ostatním návštěvníkům (protože část areálu základní školy je volně přístupná i široké    

veřejnos.) možnost zábavného pohybu i potrápení hlavy přemýšlením. 

PRVNÍ KOLO ŠKOLNÍ OLYMPIÁDY 

Naše škola před „covidovým obdobím“ pravidelně pořádala jednou v měsíci projektové 

dny na určité téma. Při takovém dni žáci ve smíšených skupinách, utvořených ze všech 

tříd, vyrábí, řeší úlohy z různých vyučovacích předmětů, trénují paměť, ale hlavně se učí 

spolupracovat a respektovat se navzájem.    

Letos došlo k obnovení této činnos. a 30. září 

proběhlo první kolo školní olympiády na téma 

„Den gramotnos. a jazyků“. Žáci získali nové 

informace či se zdokonalili v oblastech mate-

ma.cké, finanční a čtenářské gramotnos.,  

cizím jazyce nebo informačních zdrojích.       

Pro mnohé z žáků takový den proběhl poprvé, 

ale pro všechny byl zábavným a netradičně 

stráveným vyučovacím dnem.  
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Andrea Skružná 

OBNOVA ZAHRADY V AREÁLU MŠ 

Po kácení původních dřevin z důvodu jejich špatného zdravotního stavu a 

snížené provozní bezpečnos. se zahrada v areálu mateřské školy dočkala 

také nové zeleně. Vysázeno bylo celkem 5 kusů třešně ptačí, 1 kus             

muchovníku a 45 kusů stálezených keřů, které v budoucnu vytvoří živý plot 

oddělující školku od  přilehlé komunikace a sousedních objektů. Součás: 

akce bylo také vytvoření dvou okrasných záhonů, zpevněné plochy                  

u stávajících tabulích a zejména vytvoření pocitového chodníku. Ten je       

určený pro chůzi bez obuvi. Díky tomu dochází u dě: k rozvoji koordinace, 

motoriky, rovnováhy a zpevnění klenby chodidla. Celkové náklady byly 347 

110 Kč bez DPH. Zhotovitelem byl Jan Pokorný. Na obnovu zeleně jsme    

získali finanční dar od společnos. Lafarge Cement a.s. ve výši 60 000 Kč.  

Potřebujete snížit své měsíční náklady na    

vytápění domu? Pak byste měli uvažovat o   

zateplení vaší nemovitos. foukanou izolací, 

která vám přinese značnou finanční úsporu. 

Pouhým zateplením stropní konstrukce ušetříte 

až 30 % nákladů. Foukanou izolaci vám navíc 

zajisXme za nízké pořizovací náklady.           

Vaše invesTce do foukané izolace se            

vám tak rychle vráX.  

Provádíme veškeré způsoby zateplení          
foukanými izolacemi, jak volně na plochu,    

tak do duTn s natlakováním. 

Pokud jsou potřeba otvory pro nafoukání – 
například do du.n, můžeme je nachystat     

před realizací nebo si otvory můžete               
připravit svépomocí – poradíme jak               

nejvhodněji  otvory připravit.  

U otevřených konstrukcí jsme schopni vytvořit 
– připevněním prodyšné tex.lie –                   

duTnu, kterou umíme vyplnit foukanou               
izolací  natlakováním na více než 350%.  

Používáme minerální foukané izolace         

Knauf Supafil Lo[ 045.   
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Lafarge Cement:  

Nové slínkové silo za 350 miliónů Kč přinese výhody cementárně  i jejímu okolí  

Lafarge Cement zahájil v areálu závodu v Čížkovicích výstavbu nového slínkové sila. Zařízení na uskladnění slínku má pojmout 
až 50 000 tun této základní suroviny pro výrobu cementu. Cílem je zcela zamezit jeho venkovnímu skladování a Xm elimino-
vat činnosT, které jsou zdrojem prašnosT a přispět tak ke zlepšení životního prostředí našeho nejbližšího okolí. Jedná se o 
rozměrově velikou stavbu, průměr sila má činit 32 metrů  a celková výška bude 65 metrů. 

Na začátku května 2022 byla podepsána smlouva s generálním dodavatelem stavby - českou společnos: Aliacem, s.r.o., Přerov - 
specializující se na stavby na klíč a rekonstrukce technologických celků v cementářském průmyslu, a to v rozsahu realizačního 
inženýringu, kompletních dodávek technologie a samotné výstavby sila.  

„Do konce tohoto roku budou připraveny základy sila a dopravníků, v prvním polole0 roku 2023 proběhne výstavba sila a montáž 
dopravníků, ve druhém polole0 pak montáž zbývající technologie a elektroinstalace,“ uvádí generální ředitel Aliacem s.r.o. Milan 
Paštěka.  

Silo tak bude k dispozici před zimní odstávkou v roce 2024 a bude moci shromáždit dostatečné množství slínku na další sezónu. 
V tomto novém sile bude Lafarge Cement skladovat standardní slínek. Stávající menší silo, které je nyní k dispozici, bude nově 
sloužit pro tzv. RA slínek.   

„Zvolené technické řešení a vybraná technologická zařízení zajis0 minimalizaci prašnos; při transportu a skladování slínku, což 
přinese zlepšení pracovních podmínek pro obsluhu a údržbu zařízení a podstatně zlepší životní prostředí v okolí cementárny.    
Ekologický aspekt je jeden z hlavních parametrů, které v současné chvíli musí splňovat všechny nové inves;ce v Lafarge,“          
vysvětluje Miroslav Kratochvíl, generální ředitel a předseda představenstva Lafarge Cement.  

Subdodavatelem stavební čás., tedy základů pod silo, vyskladňovacích kanálů a samotné výstavby sila, je společnost Tažené 
konstrukce, spol. s.r.o., Pardubice.  

„Silo bude postaveno za použi0 speciální technologie posuvného bednění, kdy vlastní betonáž stěny sila bude probíhat         
kon;nuálně bez přerušení po dobu cca 3 týdnů včetně již instalované střechy sila, což je naše unikátní technologie, která zvyšuje 
efek;vitu výstavby,“ uvádí generální ředitel společnos. Tažené konstrukce, spol. s.r.o.  Václav Branda.  

Díky použi: této technologie vznikne celistvá stěna bez přerušení pracovními spárami, které vznikají při použi: běžného       
překládaného bednění. Stěna a střecha sila jsou navrženy jako předpínané železo-betonové konstrukce. Základní myšlenkou 
předpínání je zvětšení tlačené oblas. betonu a využi: celého betonového průřezu v tlaku. Předpě: v prvku musí být veliké,     
aby po konečném za:žení prvku v konstrukci nevznikl v jeho betonovém průřezu tah. Předpínací výztuž slouží v prvku k udržení 
tlakového napě: v betonu větším, než je tah od za:žení.  

Lafarge Cement vyrábí všechny své výrobky s maximálním ohledem na životní prostředí. S :m souvisí inves.ční projekty,         
u nichž důkladně posuzuje parametry udržitelnos.. Hodno: se dopad projektu na životní prostředí, o kolik tun se sníží emise 
CO2, prachu a jiných škodlivin nebo zda a na jak dlouho se prodlouží životnost stávajícího zařízení. Společnost Lafarge Cement     
si předsevzala na ekologické projekty investovat mezi roky 2021 a 2025 více než 900 miliónů Kč. Řada velkých inves.c proběhla     
i v minulých letech. Mezi lety 2017 až 2022 se zaměřila cementárna na výstavbu pro.hlukových opatření ve výši 16,5 milionů Kč. 
V letech 2021 a 2022 bylo proinvestováno na opravu příjezdových mostů 90 miliónů Kč.  

 
Jarmila Vindušková  
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UDÁLOSTI Z DOMOVA DŮCHODCŮ ČÍŽKOVICE 

 

Zděnka Enochová 

Letní akce pro uživatele Domova důchodců Čížkovice 

Začalo období letních prázdnin, a proto každoročně začínají posezení venku v zahradě domova,   

kde se koná pečení oblíbených bramboráků a palačinek. První setkání 

uživatelů na společné přípravě a pečení bramboráku bylo v úterý        

12. července 2022 na zahradě domova. Uživatelé se zapojili do          

přípravy těsta a zaměstnanci domova jim pomohli s pečením. První 

bramboráky zmizely, nikdo neví jak. Čekání na upečené bramboráky     

si uživatelé krá.li povídáním a poslechem oblíbené hudby. 

 Další společné posezení bylo ve čtvrtek 21. července 2022 u pečení 

palačinek. Bohužel příprava těsta a pečení palačinek zcela zůstala        

na zaměstnancích z důvodu velkého tepla. Ale uživatelé o palačinky nebyli ochuzeni, mohli si               

palačinky sami v klima.zované jídelně nazdobit. K palačinkám byla podávaná káva, hrála oblíbená 

hudba na přání. I tak se akce zdařila.  

Ve středu 10. srpna 2022 se opakovalo společné posezení uživatelů na pečení bramboráků. Příprava  a samotné pečení           

bramboráku bylo připraveno na nádvoří domova, kde se zapojili všichni, kteří chtěli pomoci s přípravou těsta. S pečením pomohli 

zaměstnanci. Bramboráky všem moc chutnaly  a samozřejmě nechybělo pivo. Jelikož si senioři na bramborácích a palačinkách  

pochutnali, domluvili se, že tyto dvě akce pro velký zájem si zopakují. 

Od středy 13. července 2022 a pak každou středu do konce měsíce srpna začaly pravidelné návštěvy Libochovického zámku,       

kde se koná výstava kočárků a panenek. Pokaždé se zúčastnili tři uživatelé s doprovodem. Na těchto výletech se vystřídalo    

více uživatelů Domova důchodců Čížkovice, kteří mohli zavzpomínat na své dětství. Poté se navš:vila i zámecká zahrada, kde jsme    

pokaždé potkali vznešeného páva. Nakonec zastávka v cukrárně, kde byla podávána káva, zákusek a dle přání i limonáda         

na osvěžení. Všem účastníkům se výlety 

na výstavu kočárků a panenek               

do Libochovic moc líbily. 
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UDÁLOSTI Z DOMOVA NA SVOBODĚ ČÍŽKOVICE 

…že v našich klientech dřímá výtvarné nadání, to nám bylo všem jasné.    

V měsíci září jsme si to mohli ověřit při velmi zdařilé akci Kamínkování.        

Všichni naši klien. si mohli namalovat, nazdobit kamínek dle svého výběru.  

V měsíci září jsme úspěšně získali             

osvědčení  cer.fikovaného pracoviště,     

kde probíhá Bazální s.mulace.                   

Velké poděkování lektorce                         

Heleně Dvořákové z Cura.a,                           

protože nás dlouhodobě                               

na tuto chvíli připravovala.                             

A ještě větší poděkování všem                     

zaměstnancům, kteří svou ak.vitou         

nám pomohli cer.fikaci získat. 

Návštěva psích chlu-

patých kamarádů, to 

je to.ž canisterapie. 

Na tuto návštěvu se 

všichni těší. Velké  

poděkování patří 

dobrovolné canistera-

peutce Lence 

z Dobrovolnického 

centra v Ús: nad La-

bem, která nás se 

svými čtyřnohými  

pomocníky navš:ví 

několikrát do roka. 

Gabriela Stanková 
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29.—31.7. se na autodromu v Mostě konalo MS 

v několika kategoriích závodních motorek             

a někteří členové z naší jednotky zde prováděli 

požární a zdravotnický dozor. 

Dne 31.7 byl vyhlášen požární poplach 

do NP České Švýcarsko, kde jednotka 

zasahovala v náročných podmínkách 

téměř celé dny, a to až do 11.8.  

Dne 27.8. se v Děčíně       

konalo 5. kolo TFA Ligy    

Severu. 

Dne 4.9. se na Ústeckém jezeře Milada konal dobročinný 

závod Běh upřímných srdcí, jehož 100% výtěžku šlo na    

nadační fond UPŘÍMNÉ SRDCE. 
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PO 

Dne 10.9. se konalo 6. kolo série Tohatsu Fire Cup v Oseku. 

David Machata 

19.9. se konalo 6. kolo TFA Ligy Severu a zároveň 13. ročník    

závodu Ocelový hasič v Libočanech. 

Dne 17.8., 4.9. a 25.9. jednotka            

vyjížděla na technickou pomoc při 

likvidaci obXžného hmyzu.  

Během prázdnin také proběhla brigáda    

na hasičárně v Želechovicích, jednalo se      

o renovaci střechy. 

KINEMATOGRAF BRATŘÍ ČADÍKŮ OPĚT ZAVÍTAL DO ČÍŽKOVIC 

Po roce nás již tradičně 

navš:vil Kinematograf 

bratří Čadíků. Čtyři          

srpnové večery jste si  

tak mohli zpestřit             

promítáním filmů 

Gump—pes, který naučil 

lidi žít, Mimořádná      

událost, Příšerákovi 2      

a Po čem muži touží 2. Počasí nám více než přálo a tak se všechny večery  těšily 

hojné návštěvnos.. Na dobrovolném vstupném se vybralo celkem 7 420 Kč,                     

které tradičně putují na Konto Bariéry. Děkujeme. Andrea Skružná 

PŘED 
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SOUSTŘEDĚNÍ 

Přípravu na sezonu začaly  
starší žákyně a kadetky        

soustředěním ve sportovním 
areálu obce Perštejn. 

Počasí bylo ideální na kondiční 
přípravu, tréninky a výlety. 

Jídlo vynikající. 

Už se těšíme na novou sezónu. 

Turnaj PVG 

Ve dnech 28.a 29.8. jsme se zúčastnili mezinárodního turnaje Prague volleyball games.  

V kategorii U18, kde jsme byli nejmladšími účastníky, jsme ve skupině obsadili 3.místo.  

Druhý den nás čekal čtvrhinálový zápas, ve kterém jsme porazili Španielku Praha. Díky 
tomuto vítězství jsme postoupili do skupiny o 1.-4.místo. V semifinále nás čekal Orion 
Praha, se kterým jsme prohráli 25-16 a 27-25. V zápase o 3.místo s týmem Lvi Praha se 
nám nepodařilo zvítězit a nakonec jsme skončili na 4.místě. 

Pro holky byla účast na tomto turnaji velká zkušenost, moc se jim tam líbilo. 

Potěšující je, že jsme s vítězem turnaje naší kategorie Orion Praha dokázali v základní 
skupině uhrát set a hrát vyrovnané utkání. 

SEZÓNA 2022/2023 

V sezóně 2022/2023 se krajské soutěže zúčastníme       
v těchto kategoriích: 

- žákyně v 3-kovém volejbalu 

- žákyně ve 4-kovém volejbalu 

- žákyně v poháru nových nadějí (PNN) 

- U14 

- U16 

- U18 

- U20 

- ženy 

VENKOVNÍ KURT 

V době uzavření haly bylo potřeba na 
naše tréninky a mistrovské zápasy žen 
obnovit viditelnost lajn na venkovním 

hřiš.. Zvládli jsme to svépomocí. 

Jaroslav Jelínek 
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